
 

 

 
Raport de activitate pentru anul 2022 
 

În calitate de consilier local al Municipiului Baia Mare, am fost implicat activ în 

diverse activități în anul 2022, având în centrul atenției binele și interesele 

cetățenilor băimăreni. Datorită experienței mele de 30 de ani în domeniul 

antreprenorial și al dezvoltării economice am reușit să aduc plus de valoare activității 

desfășurate în cadrul Consiliului Local și în Comisia I, responsabilă cu prognoza și 

programele de dezvoltare economică, bugetul, finanțele, administrarea domeniului 

public și privat al municipiului Baia Mare și turismul.   

 

În acest raport de activitate, voi evidenția principalele acțiuni și initiative: 

 

1. Responsabilități consilier local 
Participarea la ședințele Consiliului Local, reprezentarea cetățenilor 

În decursul anului 2022, am fost prezent la 99 de ședințe ale Consiliului Local și ale 

comisiilor de specialitate, ocazie cu care am susținut proiecte de Hotărâre a 

Consiliului Local (HCL), am adus în atenția autorităților locale problemele și nevoile 

comunității pe care o reprezint, astfel încât să se găsească soluții eficiente și am avut 

intervenții relevante pentru susținerea dezvoltării orașului și pentru îmbunătățirea 

calității vieții cetățenilor. 

Am întocmit peste 90 de adrese către Primăria Baia Mare și către alte instituții 

subordonate acesteia cu scopul de a găsi soluții la problemele semnalate de cetățeni. 

 

Comunicare cu cetățenii  

Am dat curs cererilor cetățenilor, utilizând diverse mijloace de comunicare și 

deplasându-mă în cartierele lor pentru a asculta și înțelege problemele cu care se 

confruntă. Am luat inițiative pentru a le reprezenta interesele, inclusiv pe cele ale 

minorităților din orașul nostru. 

 

2. Inițiative legislative 
În 2022, am demarat o serie de proiecte de hotărâre, dintre care două au fost votate 

de Consiliul Local. Cu toate acestea, implementarea acestora întârzie, pare că din 

cauza lipsei de voință sau a capacității de organizare a primarului. 

 

HOTĂRÂREA NR. 274/2022 Privind modificarea și completarea HCL nr. 506/2019, 

privind instituirea taxei speciale de salubrizare și aprobarea regulamentului cu privire 

la instituirea și administrarea taxei speciale de salubrizare în municipiul Baia Mare, 

prin introducerea punctului (151) Prin excepție de la punctul (15), proprietarii 

imobilelor nelocuite nu datorează taxa special de salubrizare. 

 

 

 



 

 

 

HOTĂRÂREA NR. 371/2022  Privind acordarea titlului de „Cetăţean de onoare al 

municipiului Baia Mare" membrilor echipei de handbal masculin a Handbal Club 

Minaur Baia Mare, care au câștigat cupa IHF/EHF în anii 1985, respectiv 1988. 

 

În calitate de consilier local, sunt revoltat de atitudinea primarului în legătură cu 

acordarea titlului de "Cetățean de onoare al municipiului Baia Mare" pentru membrii 

echipei de handbal masculin a Handbal Club Minaur Baia Mare. Prin hotărârea 

Consiliului Local Baia Mare, am recunoscut în mod oficial contribuția lor deosebită, 

câștigând Cupa IHF/EHF în anii 1985 și 1988, ceea ce a adus mândrie și onoare 

comunității noastre. 

Cu toate acestea, stupoarea mea provine din refuzul primarului de a organiza 

ceremonia de decernare a acestui titlu meritat, cu toate că am solicitat expres, în 

repetare rânduri, ducerea la îndeplinire a acestei hotărâri. O astfel de ceremonie ar fi 

trebuit să fie un moment special pentru a recunoaște și a aprecia public eforturile și 

realizările acestor sportivi remarcabili, care au adus onoare orașului nostru. Refuzul 

său de a organiza evenimentul de decernare subminează importanța acestui titlu și îi 

privatizează pe acești sportivi de recunoașterea pe care o merită. 

Îmi exprim profundă dezaprobare față de această atitudine și voi continua să susțin și 

să reprezint interesele cetățenilor noștri, încurajându-i să se bucure de 

recunoașterea pe care o merită și să fie apreciați pentru realizările lor remarcabile. 

Eforturile și contribuțiile acestor cetățeni merituoși nu trebuie să fie uitate și merită 

să fie onorate în mod corespunzător, așa cum prevedea hotărârea de consiliu local. 

 

3. Curățenia orașului 
În anul 2022 am continuat cercetarea și monitorizarea subiectului ”curățenia 

orașului”: care sunt cauzele care au dus la blocarea colectării gunoaielor de către 

Drusal în dec 2021 – ian 2022, care sunt erorile de management ale administrației 

locale în contractul cu Drusal. 

Există suspiciuni rezonabile că deșeurile din Baia Mare (și nu numai) sunt folosite ca 

”o vacă de muls” pentru anumite grupuri de interes și că ”Hora gunoaielor” se joacă 

strategic între Primăria Baia Mare – Drusal – ADI Deșeuri – Consiliul Județean. 

Am propus să se solicite prestatorului de servicii dotarea mașinilor de gunoi cu 

cântare (conform legilor în vigoare) pentru a putea fi implementat proiectul ”Plătește 

pentru cât arunci” însă este o dovadă clară că nu se dorește doarece nu s-au luat 

măsuri în acest sens. 

Am intervenit în repetate rânduri în acest sens, inclusiv prin postări pe Facebook cu 

tematică precum "Groapa de gunoi"(12.09.22) și "Platforme de gunoi"(19.09.22). 

 

4. SMID Fărcașa 
Deoarece curățenia orașului depinde de proiectul SMID Fărcașa am făcut demersuri 

în vederea evaluării proiectului, solicitând informații și documente de la Primăria 

Baia Mare, Drusal SA, Primăria Fărcașa și Consiliul județean Maramureș.  



 

 

Am vizitat inclusive târguri de specialitate pe tema colectării gunoaielor și reciclare 

pentru a fi în măsură să am o propunere fondată în vederea soluționării problemei 

deșeurilor la nivelul Municipiului Baia Mare. 

În urma cercetării realizate am concluzionat că investiția de la Fărcașa a fost 

compromise prin procedurile constructive abordate și am atras atenția în repetate 

rânduri factorilor decidenți că este o mare eroare să se mai cheltuie bani în vederea 

finalizării acestui proiect care a fost sortit eșecului încă din fașă. 

Pe lângă toate acestea se adaugă un fapt, de altfel cunoscut de factorii decidenți însă 

ignorat, este că această investiție afectează aria protejată RONPA0698 Pădurea Runc 

așa cum rezultă din raportul PJGD… 

Am propus soluții concrete așa cum se poate vedea și în postările de pe FaceBook din 

17.05.22, 03.06.23, 30.11.22. 

 

5. Situația implementării HCL-urilor emise de Consiliul local Baia Mare în perioada 
2016 – mai 2022 
Sunt profund dezamăgit de gradul de implementare al Hotărârilor Consiliului Local 

(HCL) votate în perioada 2016 - mai 2022. Observ cu îngrijorare că există o tendință 

descendentă alarmantă: 

 

- Doar 80% din HCL emise în 2016 au fost declarate ca implementate. 

- Doar 72% din HCL emise în 2017 au fost declarate ca implementate. 

- Doar 68% din HCL emise în 2018 au fost declarate ca implementate. 

- Doar 60% din HCL emise în 2019 au fost declarate ca implementate. 

- Doar 70% din HCL emise în 2020 au fost declarate ca implementate. 

- Doar 67% din HCL emise în 2021 au fost declarate ca implementate. 

- Doar 62% din HCL emise în luna mai 2022 au fost declarate ca implementate. 

 

Aceste cifre dezvăluie o problemă gravă în administrația locală, iar motivul principal 

al acestor rezultate scăzute pare a fi lipsa de interes și implicare a primarului în 

funcție. Așteptăm de la liderii noștri angajamentul și dedicarea pentru punerea în 

aplicare a deciziilor votate de către Consiliul Local, astfel încât să vedem progrese 

semnificative în dezvoltarea comunității noastre.  

 

Cetățenii noștri merită o administrație responsabilă, transparentă și dedicată, iar 

acest obiectiv trebuie să fie prioritar pentru toți cei implicați în luarea deciziilor la 

nivel local. Voi continua să-mi aduc aportul și să lupt pentru ca interesele comunității 

să fie respectate și pentru ca rezultatele să se îmbunătățească considerabil. Este 

timpul să acționăm și să facem din administrația locală un exemplu de bune practici 

și eficiență pentru binele tuturor cetățenilor noștri. 

 

6. URBIS - Transportul în comun 

Am sesizat conducerea URBIS cu câteva aspecte esențiale pentru îmbunătățirea 

condițiilor de călătorie. 



 

 

În primul rând, am adus în atenția lor necesitatea respectării programului afișat al 

curselor de transport. Punctualitatea și predictibilitatea în timpul deplasărilor sunt 

cruciale pentru toți cetățenii și, în special, pentru cei care se bazează pe mijloacele 

de transport în comun pentru a ajunge la locul de muncă, școală sau alte activități.  

În al doilea rând, am subliniat importanța asigurării securității în mijloacele de 

transport. Este esențial ca toți călătorii să se simtă în siguranță pe parcursul 

călătoriilor lor. Aceasta include implementarea măsurilor de prevenire a incidentelor 

și a infracțiunilor, precum și asigurarea unei prezențe adecvate a personalului de 

securitate sau a echipajelor de control. 

 

7. Exploatarea necorespunzătoare a carierei de la Tăul Roșu 

Numeroasele sesizări pe care le-am făcut cu privire la problemele generate de 

această activitate au rămas fără un răspuns adecvat. Cetățenii din zonă suferă din 

cauza prafului, din cauza traficului greu care deteriorează drumul și casele, 

afectându-le calitatea vieții. Există suspiciuni rezonabile privind încălcarea legii în 

această carieră, mai ales că exploatarea a funcționat o perioadă semnificativă de 

timp fără contract cu primăria, în consecință nu putea avea autorizație și nu ar fi 

putut exploata, cu toate acestea exploatarea în carieră s-a derulat fără întrerupere. 

Drept urmare, am adresat o cerere scrisă primăriei, solicitându-le să acționeze în 

acest sens și să solicite organelor de control competente să cerceteze în detaliu acest 

subiect. Sunt profund dezamăgit de inacțiunea administrației locale în privința 

exploatării  necorespunzătoare din cariera de piatră Tăul Roșu. 

Mai grav este faptul că apa din râu, pe care cetățenii o folosesc pentru igiena 

personală, este contaminată. Aceasta reprezintă o amenințare gravă la adresa 

sănătății cetățenilor care locuiesc în zonă. Administrația locală ar trebui să-și asume 

responsabilitatea și să acționeze cu fermitate pentru a proteja cetățenii și mediul în 

fața acestor probleme. 

 

8. Securitatea băimărenilor – situația adăposturilor antiaeriene din Baia Mare 
Este esențial să subliniem importanța existenței și menținerii adăposturilor 

antiaeriene în orașul nostru, mai ales în contextul războiului aflat în desfășurare la 

doar câțiva kilometri depărtare. Buncărele reprezintă adăposturi vitale și asigură 

cetățenilor noștri o șansă crucială de a se proteja în caz de situații de urgență și 

pericol iminent. 

Având în vedere situația geopolitică instabilă din regiunea noastră, existența 

buncărelor poate face diferența între viață și moarte pentru comunitatea noastră. 

Aceste construcții ar trebui să fie o prioritate pentru administrația locală, iar starea 

lor deplorabilă și lipsa altora noi sunt cu atât mai îngrijorătoare. 

În calitate de consilier local, am semnalat acest aspect administrației locale, însă lipsa 

intervenției și a măsurilor adecvate de îmbunătățire a situației mă îngrijorează 

profund. Cetățenii noștri au dreptul să se simtă în siguranță și protejați în propria 

comunitate, iar buncărele pot juca un rol crucial în asigurarea acestui sentiment. 

 



 

 

9. Confortul băimărenilor 
Am adresat în mod repetat administrației locale importanța îmbunătățirii vieții 

cetățenilor noștri. Am subliniat importanța asigurării locurilor de joacă pentru copii în 

condiții de securitate, necesitatea renovării și întreținerii corespunzătoare a 

acestora. De asemenea, am evidențiat importanța existenței unor condiții de trai 

elementare, precum accesul la apă potabilă, gaz, energie și servicii medicale. 

Cu toate că au fost emise Hotărâri ale Consiliului Local valabile pentru unele dintre 

aceste aspecte, constatăm cu dezamăgire că nu s-au luat măsuri adecvate pentru a 

asigura condiții de trai decente pentru mulți cetățenii din municipiu. Dreptul la apă 

potabilă, acces la energie și gaz, precum și posibilitatea de a beneficia de servicii 

medicale sunt necesități de bază pentru bunăstarea comunității noastre. 

În continuare, voi continua să reprezint interesele cetățenilor și să insuflu 

schimbarea, astfel încât administrația să ia măsuri concrete pentru îmbunătățirea 

condițiilor de viață în orașul nostru.  

 

10. Infrastructura rutieră și pietonală Baia Mare  
Sunt profund dezamăgit de promisiunile repetate și neduse ale primarului privind 

crearea de parcări în Baia Mare, în contrast cu acțiunile insuficiente întreprinse 

pentru a rezolva această problemă gravă. Orașul nostru suferă din cauza 

aglomerărilor de autovehicule, străzilor neîncăpătoare și lipsei de parcări adecvate. 

Este evident că administrația a dovedit incompetență în gestionarea acestei situații și 

a eșuat în găsirea de soluții eficiente pentru a crea spații de parcare în orașul nostru. 

Traficul pietonal este, de asemenea, afectat de străzi sparte și nerenovate în multe 

cartiere, cu lipsă de trotuare accesibile, lipsa pistelor de biciclete. 

În calitate de consilier local, voi continua să-mi exprim dezaprobarea față de această 

lipsă de acțiune și voi reprezenta interesele cetățenilor noștri, cerând măsuri 

concrete și abordări responsabile pentru rezolvarea acestor situații critice.  

Orașul nostru merită un trafic fluid și spații de parcare adecvate. 

 

11. Am luat atitudine în Consiliul local și în spațiul public cu privire la cazurile de 
încălcare de către primarul Cătălin Cherecheș a normelor de conduită stabilite 
funcționarilor publici prin legea 7/2004. 
În cadrul evenimentului Sărbătoarea Castanelor din septembrie 2022, primarul Cătălin 
Cherecheș a solicitat acoperirea inscripțiilor maghiare cu steagul României la tarabele de 
vânzare kürtős și înlocuirea denumirii "Kürtőskalács" cu "Cozonac". 
Din analiza comunicărilor apărute în spațiul public și din declarațiile reprezentanților 
partidului UDMR, reiese că acțiunea primarului Municipiului Baia Mare: 
- a afectat demnitatea cetățenilor de etnie maghiară, 
- demonstrează un comportament neprofesionist, 
- dă dovadă de lipsă de imparțialitate, 
- manifestă un comportament lipsit de respect, 
- a afectat onoarea cetățenilor de etnie maghiară, 
- denotă o tendință de discriminare a cetățenilor de etnie maghiară. 



 

 

În urma acestor evenimente, am inițiat un proiect de lege care să impună primarului în 
funcție să-și ceară scuze de la minoritatea maghiară pentru acțiunile sale.  
Cu toate acestea, am observat că niciun alt consilier nu a susținut inițiativa mea. Probabil 
unii au avut ca argument faptul că primarul nu este funcționar public, dar tocmai aceasta îl 
face și mai responsabil pe primar pentru acțiunile sale la evenimentul Sărbătoarea 
Castanelor din septembrie 2022.  
Având în vedere că primarul este considerat superior funcționarilor publici, acest lucru ar 
trebui să-l facă și mai responsabil și să fie un exemplu pentru toți cetățenii.  
Prin urmare, primarul are o responsabilitate sporită de a respecta codul de etică. 
 
12. Serviciile pe care Primăria Baia Mare le prestează pentru cetățeni 
În repetate rânduri, am făcut demersuri pentru a conștientiza administrația locală de 

nevoia urgentă de a îmbunătăți serviciile pe care Primăria Baia Mare le prestează 

pentru populație și de a aduce schimbări pozitive în orașul nostru. Am subliniat că 

infrastructura trebuie să fie modernizată pentru a răspunde nevoilor cetățenilor, iar 

accesul la informații trebuie să fie transparent și eficient. De asemenea, am insistat 

asupra necesității de a dezvolta servicii de sănătate accesibile pentru toți locuitorii 

orașului. În ceea ce privește patrimoniul cultural și sportiv, am atras atenția asupra 

importanței renovării clădirilor istorice și dezvoltării facilităților sportive pentru a 

sprijini comunitatea și a promova un stil de viață sănătos. 

Sunt profund dezamăgit de multitudinea de probleme persistente în orașul nostru și 

lipsa de acțiune a administrației locale în folosul băimărenilor. 

Problema curățeniei orașului și gunoaiele de pe străzi sunt inacceptabile, iar prezența 

cetățenilor cu tendințe violente reprezintă o amenințare pentru siguranța noastră. 

Creșterea traficului de droguri agravează și mai mult situația. 

Performanța administrației locale este dezamăgitoare, iar slaba calitate a serviciilor 

oferite este îngrijorătoare. 

 

Pe deasupra tuturor, cea mai gravă concluzie la care am ajuns consider că este 

prezența în Consiliul Local a unor consilieri locali de tip „marionetă”, care votează la 

comanda primarului, ignorând interesele băimărenilor și acționând în favoarea 

propriilor interese. Acești consilieri încalcă grav jurământul depus în calitate de 

reprezentanți ai cetățenilor și trădează încrederea celor care i-au votat în această 

funcție. 

 

12. Răspunsuri la întrebările cetățenilor 

 

În luna octombrie 2022, în cadrul emisiunii "Adevăr sau Provocare?" de la Nord TV, 

am avut oportunitatea să răspund la întrebările cetățenilor, care și-au exprimat 

interesul în a-mi cunoaște orientarea politică și focusul meu pe nevoile comunității. 

În urma acestei experiențe am decis să includ aceste informații în raport, pentru a 

reflecta angajamentul meu de a reprezenta interesele cetățenilor și de a contribui la 

dezvoltarea și îmbunătățirea orașului nostru în mod transparent și responsabil. 

 



 

 

1. Întrebare cetățean:  

”Se împlinesc 2 ani de mandat în poziția de consilier local al Municipiului Baia 

Mare, dacă e să faceți o analiză cu plus și minus, cum este mai mult la plus sau 

mai mult la minus?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”Dacă e să o fac pentru mine, nu merită! Însă eu am plecat cu un scop pe 

acest drum, acela de a contribui la binele cetățeanului (lucrul acesta mi l-am 

asumat și am știut ce presupune, nici de cum să fiu marioneta cuiva!) și de a-

mi respecta angajamentul pe care l-am făcut cu mâna pe Constituție și pe 

Biblie, pentru a lupta pentru binele cetățeanului. În ciuda multor lupte în care 

am intrat eu consider că am adus plus de valoare și am schimbat cursul unor 

lucruri în favoarea cetățeanului. 

2. Întrebare cetățean: 

”Sunteți un om de afaceri prosper, de ce ați intrat în politică? Merită să vă 

implicați?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”Ca să aduc un bine comunității, pentru că alții nu s-au oferit să o facă 

deoarece refuză să intre în noroiul politicii din România. Mi-am zis: dacă sunt 

ca și ceilalți care așteaptă schimbarea fără să mă implic sunt ca unul care 

îmbătrânesc degeaba. Dacă merită? Depinde de obiectiv! DACĂ eu caut să 

investesc în mine, de exemplu 1 mil de euro ca să devin un politician bun și 

aștept să îmi amortizez această investiție, sunt un alt corupt!” 

3. Întrebare cetățean: 

”Sunțeți catalogat de unii dintre colegii dumneavoastră ca opozantul la adresa 

dlui Cherecheș, vă mai doriți să fiți primar?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”Interesul meu este binele cetățeanului, iar pentru următoarea perioadă de 

timp eu caut să fac ce pot pentru ca bunăstarea vieții cetățenilor băimăreni să 

crească. Acesta este rolul meu în acest mandat, ce va fi vom vedea!” 

 

4.  Întrebare cetățean: 

”Politic, colegii dvs din PNL v-au cam pus pe la colțuri, se aude așa prin surse în 

sensul că nu v-au lăsat să ieșiți așa mult în evidență și pe o parte se aude că 

aveți negocieri cu cei de la PSD ca pentru 2024 să candidați din partera lor!?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”Mai întâi să corectez ceva: Nu m-a pus nimeni la nici un colț!  

Niciodată nu mi s-a atras atenția în vre-un fel sau altul că am făcut ceva 

nepotrivit. N-am lezat, în opinia mea, cu nimic partidul, în același timp dacă a 

fost un gând, o propunere de îmbunătățire n-am ezitat să o fac. Chiar și azi am 

spus colegilor că trebuie să îmbunătățim unele aspecte pentru că nu putem 

duce apă la moara unuia care ne otrăvește! Legat de PSD, mai sunt 2 ani, e 

prea devreme să răspund.” 

 



 

 

5. Întrebare cetățean: 

”Cum ați comenta dumneavoastră modul și activitatea celor din consiliul 

local?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”În Consiliul Local sunt oameni de mare valoare, în același timp sunt oameni 

care aș zice că pe alocuri nu sunt lăsați să-și exercite valoarea. Nu atât ar fi de 

comentat aportul lor cât comportamentul nefavorabil al primarului. În ce 

sens? Dacă vrei să fructifici valoarea oamenilor pe care-i ai în consiliu accepți 

diferențele de opinii în sens constructiv. Atâta timp cât urmărești alte lucruri și 

focusul este pe strategie, pe jocurile care trebuie jucate pentru a obține un 

anumit lucru consilierii sunt mereu în alertă să înțeleagă ce vrea să facă 

primarul. Putem ataca o idee a cuiva, dar omul trebuie respectat. Dacă pun o 

întrebare, sunt atacat, îmi sunt atacate afacerile care nu fac decât să aducă 

venituri la bugetul local. Ori lucrul acesta arată nivelul maturității!” 

 

6. Întrebare cetățean: 

”Cum comentați dumneavoastră faptul că ați cerut celor din Consiliul Local să-

și ceară scuze din partea domnului viceprimar, dl Zsolt Papp? Și de ce ați cerut 

acest lucru?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”În primul rând, iertarea este un act al oamenilor maturi. Eu consider că e 

nevoie de relație cu toate comunitățile, în acest context am încercat să-l 

sensibilizez pe primar. Colegii din comisie au considerat că nu e treaba 

noastră. Am considerat că dacă primarul nu are curajul și bărbăția să o facă, 

măcar să o facem noi. Colegii nu au avut aceeași opinie, astfel am considerat 

că nu e greșit să-mi cer eu iertare comunității maghiare pentru gafele și 

prostiile pe care le face primarul. Relația nu este relație până nu ne costă 

ceva. De ce permitem să se întâmple astfel de derapaje?” 

 

7. Întrebare cetățean: 

”Este adevărat că aveți susținerea domnului Ciolacu pentru preluarea funcției 

de președinte a PSD Baia Mare pentru a putea candida în 2024? Ați avut 

această discuție?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”Eu vreau să vă reamintesc ce am spus mai devreme, că interesul meu este 

binele băimărenilor. Pentru aceasta merg printre cetățeni și am un dialog 

zilnic cu cetățenii de bună credință și chiar mai puțină credință! Căutăm să 

găsim soluții în a mișca lucrurile. Vreau să subliniez că nu suntem acum în 

poziția de a stabili ce să facem în ianuarie 2024 sau în decembrie 2024, eu 

sunt omul dialogului și am dialog cu toți, din toate partidele. Eu sunt dispus să 

învăț de la oricine dacă e ceva care contribuie spre acest obiectiv, binele 

băimărenilor.” 

 



 

 

8. Întrebare cetățean: 

”Cum comentați acțiunea colegului dvs dl Bizău Simion, care a făcut și a 

încercat să adune semnături, tot o dată voturi pentru a schimba viceprimarul, 

pe domnul Zsolt Papp?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”M-a sunat și pe mine și i-am spus că am să mă gândesc. Dar așa ceva, dacă 

mă întrebați pot să spun: nu este un lucru sănătos. Poziția domnului Zsolt în 

consiliul local pe poziția care o are este un factor de stabilitate în comunitate.” 

 

9. Întrebare cetățean: 

”Domnu Cirț, apropo au apărut în mass media niște lucruri cum că ați fi 

incompatibil. Ce ne puteți spune, sunteți anchetat de cei de la ANI? Aveți vreo 

rezoluție dată de cei de la ANI?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”În politică se obișnuiește a se găsi un firicel, un nod în papură. Dacă ar fi să ne 

uităm la toți care au contracte sau au avut, am constata mai multe nereguli 

care chiar ar fi conflicte de interese, însă eu cel puțin nu am participat la 

proiecte de hotărâre în care să fi încălcat ceva. A fost o încercare a lui Minaur 

de a închiria o mașină de la una din firmele noastre, a primit mașina, nu știam, 

sâmbătă am aflat și s-a trecut la acțiunea de rezoluțiune a contractului, s-a 

anulat contractul și s-au returnat banii.” 

Întrebare cetățean: 

”Vă simțiți vinovat sau nu?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”1. Nu sunt vinovat! 

  2. Nu mă simt vinovat! 

  3. N-am nici o treabă cu ANI!” 

Întrebare cetățean: 

”Dacă vă găsesc cei de la ANI vinovat vă retrageți din viața politică?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”N-o să mă găsească! Pot să vă spun că nu am primit nici un telefon de la ANI! 

Nu am primit nici o adresă să îmi prezint opinia față de o acuzare sau alta.” 

 

10. Întrebare cetățean: 

”Aveți ceva personal cu domnul Cherecheș, primarul Baia Mare? Ne puteți 

explica ce anume?” 

Răspuns Mircea Cirț: 

”Da! Ar trebui să-și folosească capul, că-l are și are minte, pentru lucruri bune. 

Să nu mai mintă lumea și să caute o imagine că nu mai sunt anii 2010 sau 

2016.  

Noi suntem unul din cele șase județe din Nord-Vest și în această regiune sunt 

două județe care se bat pentru a lua resursele, iar dacă noi nu pricepem 

aceasta și tot căutăm să mutăm vinovatul dintr-un loc în altul, să încurcăm 



 

 

lucrurile, cu alte cuvinte ca să ieșim din mocirla aceasta trebuie să schimbăm 

strategia. Eu nu am o problemă, să-și facă treaba dar să o facă așa cum 

trebuie. Dacă cetățenii mei, băimărenii pentru care mă lupt, au de suferit, 

atunci am o problemă! Cu alte cuvinte: nu tot veni să mă minți ce ai făcut cu 

Drusalul, s-ar spune că..cutare și cutare, dar de ce nu plătești facturile la timp 

ca să nu vină sentințe judecătorești? Avocații lui Drusal sunt avocați foarte 

buni! Aici vorbim de o HORĂ A GUNOAIELOR în care sunt implicați foarte 

mulți, nu poți zice ăsta-i vinovatul, îl scoatem afară! Iar loby care se face și îi 

lăudăm pe toți apoi îi lovești prin spate, mi se pare de prost gust, vorbești 

două ore și nu spui nimic! Ne-am săturat! Deci, una peste alta, o droaie de 

proiecte: stadion, ștrand, multe parcări și multe altele nu se fac, doar povești! 

Care este rolul unui manager? Să gestioneze resursele umane și financiare, 

cele două împreună îmbinate pentru a atinge obiectivul! Care este obiectivul 

unui primar? Îmbunătățirea continuă a vieții cetățenilor, ei trebuie să aibă 

plăcerea să locuiască în regiune! Păi, vi se pare normal: mor 13 cetățeni, se 

nasc 8 și 5 pleacă din oraș!? Natalitatea a scăzut extrem de mult în 

Maramureș! Dacă oamenii care sunt în fruntea județului și a municipiului, care 

au de-a face cu coordonarea, de a da un ton, de a gestiona relații, nu se ocupă 

de relații, nu lucrează la sinergii, suntem unde suntem! Noi nu avem în Baia 

Mare nici o viziune! 

Ca primar trebuie să aducă în regiune investitori și oameni de afaceri care să 

ridice nivelul de trai, nu să vină afaceri cu minimul pe economie sau cu medie 

de 2.500 lei net. Vă întreb: ne vindem cu bani puțini?  

Aici avem de-a face cu lipsa unei viziuni a administrației!” 

11. Întrebare cetățean: ”Domnule Cirț, să înțeleg printre altele că dumneavoastră 

nu aveți cu persoana Cherecheș, ci cu persoana care reprezintă instituția sau 

aveți și cu persoana Cherecheș problemă?”  

Răspuns Mircea Cirț: 

”Nu! Eu am de-a face cu sistemul, cu Cherecheșul! Cherecheșul nu-i persoana, 

e sistemul! Atenție, eu nu atac persoana! Ar fi o nebunie! Eu atac prostia! Atac 

o idee care distruge orașul! Atac ceva care ne face rău! Dacă nu am puterea să 

văd în spațiu, să văd peste 3 munți, atunci îmi iau ochelari, îmi iau consilieri!” 

Voi persevera în angajamentul meu de aduce schimbări pozitive și de a-mi exprima în 

continuare poziția dezaprobatoare față de această situație, în beneficiul cetățenilor 

noștri și al dezvoltării durabile a orașului nostru. Voi continua să reprezint cu 

hotărâre interesele cetățenilor și să contribui la binele comunității. 

Pentru cei care doresc să ia legătura cu mine, vă încurajez să mă contactați prin email 

la contact@mirceacirt.ro sau pentru urgențe la telefon 0720440999. 

 

Baia Mare merită mai mult! 

 

Mircea Cirț 

Consilier local Baia Mare 


